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Chiritoiu: Plafonarea RCA nu va fi eliminata pur si simplu fara sa fie înlocuita cu

un set de masuri

Plafonarea RCA nu va fi eliminata pur si simplu fara sa fie  înlocuita cu un set de masuri care sa permita

functionarea buna a  pietei, în conditiile în care probleme ale legislatiei asigurarilor au  contribuit la criza

din piata RCA, a afirmat, luni, presedintele  Consiliului Concurentei, Bogdan Chiritoiu.

Potrivit acestuia, o zona în care a intervenit statul este "cea a RCA-ului, unde problemele sunt cronice".

"Ele vin din modul cum functioneaza si cum e reglementata industria de  asigurari la noi. Nu vad o legatura directa

cu criza. Daca la energie si  la alimente e clar ca vorbim de combaterea efectelor inflatiei asupra  populatiei, la

RCA sunt probleme de functionare, de reglementare a  pietei. Avem o plafonare, va expira în curând. Avem câteva

luni sa venim  iarasi cu solutii care sa permita functionarea normala a pietei, asa  cum functioneaza ea în restul

Uniunii Europene, pentru ca restul Uniunii  nu are masurile astea de interventie. La ei n-a fost nevoie de asa  ceva.

Daca pe zona de energie si pe alimente toata Uniunea Europeana a  avut masuri de interventie, la RCA suntem

noi", a mentionat Chiritoiu,  la prezentarea Raportului privind concurenta în sectoare cheie pentru  anul 2023.

Potrivit acestuia, problematica asigurarilor nu este rezolvata.  În plus, seful Consiliului Concurentei a

aratat ca perioada de plafonare  va expira anul viitor, iar pâna atunci trebuie gasita o solutie, si a  subliniat

ca problemele legislatiei din sector au contribuit la criza  RCA.

"Au fost o serie de falimente în ultimii în ultimii ani. Actori mari au  iesit de pe piata, a fost nevoie de introducerea

unor controale de pret  pâna când piata a absorbit socul acestor falimente. Se pune problema:  cum intram într-o

normalitate pe aceasta zona? Am propus ideea unor  plafonari de pret ca sa dam timp pietei sa se ajusteze la

disparitia  unui mare jucator, Euroins, disparitie venita la scurta distanta dupa ce  disparuse alt jucator mare din

piata, City. Atunci este nevoie de ceva  timp, astfel încât companiile care ramân în piata sa se extinda, sa  preia

clientii. (...)Avem un proiect de lege pe care l-am propus de acum  doi ani care credem ca ar îmbunatati

functionarea pietei. Eu sper ca  proiectul acela, sau o varianta a lui, o sa ajunga sa fie transpus în  legislatie - si nu

vom elimina pur si simplu plafonarea fara sa punem în  locul ei un set de masuri care sa permita functionarea buna

a pietei,  pentru ca falimentele astea n-au aparut din neant. Probleme ale  legislatiei asigurarilor au contribuit la

criza din piata RCA", a mai  spus Chiritoiu.

Conform raportului Consiliului Concurentei, ambele piete ale  asigurarilor auto înregistreaza scaderi ale presiunii

concurentiale fata  de anul anterior, provocate de transformarile majore ale industriei  asigurarilor din ultimii trei

ani, ce au generat dezechilibre majore  între cerere si oferta.

"Pâna la sfârsitul anului 2023, un numar extrem de ridicat de asigurati,  în special de RCA, vor solicita încheierea

unor noi contracte, ce vor  trebui preluate de catre asiguratorii activi ramasi pe piata. Astfel,  dezechilibrul pietei se

va mentine si în anul 2024, ceea ce ar putea  conduce fie la o crestere a tarifelor practicate, fie la o scadere a 

cererii, în contextului economic actual caracterizat de o inflatie înca  ridicata, ce genereaza dificultati financiare

populatiei", se  mentioneaza în raport.

Guvernul a aprobat, la începutul lunii octombrie, prelungirea masurii de  plafonare a preturilor pentru politele

RCA pâna la finalul anului 2023.
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